
3. Temadebat; Grøndal. (2012-36118)
Drøftelse af lokaludvalgets arbejde i Grøndalsområdet.

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vanløse Lokaludvalg drøfter og tager oplæg om Grøndal til efterretning.1.

Problemstilling
Lokaludvalget traf på sit møde i december beslutning om, at man i indeværende år ville have fokus 
på Grøndalsområdet og fremme aktiviteter, der kunne styrke Grøndal og områdets integration i 
bydelen Vanløse. 

Lokaludvalgets ordinære møde i marts holdes i Grøndal, og for at få sat debatten i gang vil tre 
lokaludvalgsmedlemmer/suppleanter med tilknytning til området hver give et kort oplæg om hhv. 
”Det gode liv”, ”Viden og vækst” og ”LAR samt CO2 tiltag” set i et Grøndalsperspektiv.

Løsning
Lokaludvalget drøfter sagen.

Økonomi

Indstillingen har ingen økonomiske konsekvenser for lokaludvalget. 

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre med drøftelserne og evt. beslutninger i regi af bydelsplanlægningen.

/Bent Christensen

bilag

Vanløse Lokaludvalgs beslutning den 15.03.2012

Lokaludvalget traf på sit møde i december beslutning om, at man i indeværende år ville have fokus 



på Grøndalsområdet og fremme aktiviteter, der kunne styrke Grøndal og områdets integration i 
bydelen Vanløse.  På mødet 15. marts drøftede lokaludvalget konkrete handlemuligheder og 
initiativer i den forbindelse. 
Lokaludvalget konkluderede, at følgende initiativer i år vil blive prioriteret:
- Grøndalsparken; Lokaludvalget arbejder med et projekt om træningsfaciliteter og udvikling af 
parken jf. kommunens strategi for sundhedsområdet ("Aktiv og Sund hele Livet"). Hanne Larsen og 
Karen Lund er tovholdere. Projektet forventes at blive en del af den kommende bydelsplan.
- LAR ved åerne; Lokaludvalget med projekter omkring anvendelse af åerne i bydelen til lokal 
afledning af regnvand. Per Stengade og Erik Honoré er tovholdere. Projektet forventes at blive en 
del af den kommende bydelsplan.
- Bellahøjmarken; Lokaludvalget tog i 2011 initiativ til en fælles arbejdsgruppe med Bispebjerg 
og Brønshøj-Husum lokaludvalg med det formål at udvikle og udarbejde tanker om den fremtidige 
brug af Bellahøjmarken. Der er udarbejdet projektforslag, som blev drøftet under punkt 6 på 
dagsordnen. Jørgen Hansen er tovholder. Projektet forventes at blive en del af den kommende 
bydelsplan.
- Fælles postnummer; Lokaludvalget ønsker at få et fælles postnummer for hele bydelen. Der 
er taget kontakt til Post DK, igangsat en dialog om muligheden for et fælles postnummer. Bent 
Christensen er tovholder, Vagn Rotbøll vil på vegne af Grøndals Lokalråd igangsætte en proces med 
at indsamle støtteerklæringer fra lokale interessenter.  Projektet forventes at blive en del af den 
kommende bydelsplan.
- Vandværksgrunden; Lokaludvalget støtter et arbejde for at undersøge muligheden af at få 
den gamle vandværkbygning som foreningshus eller lokalt kulturhus. Vagn Rotbøll er tovholder, 
Anne Fausbøll og Jørn Kofod vil gerne deltage.
- Handel; Lokaludvalget foreslog, at det tages initiativ til et møde mellem Den Grønne 
handelsforening og Grøndals handelsliv. Lokaludvalgsmedlem Rikke Svendsen vil tage sagen op på 
næste møde i Den grønne handelsforening den 18. april. 
- Trafikspørgsmål; Lokaludvalget har fortsat fokus på spørgsmål om både trængsel og 
forurening i bydelen, hvor Grøndalsområdet særligt er udsat. Der vil dog ikke i indeværende år 
særligt blive fokuseret på trafikspørgsmål.

Endelig drøftede lokaludvalget mulighederne for at få nye faciliteter for de aktiviteter, der tidligere 
var i kvarterhuset. 




